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پس از شکستن رکورد »دزدان دریایی«
احتمال ساخته شدن »تاپ گان« ۳ قوت 

گرفت

همدلی| سازندگان »تاپ گان: ماوریک« پس از شکستن 
رکــورد »دزدان دریایی کاراییب« به عنوان پرفروش ترین 
فیلم »روز یادبود« آمریکا، حالا احتمال ساخته شدن فیلم 
ســوم را هم مطرح می کنند. به نقــل از ددلاین، در حالی 
که »تاپ گان: ماوریک« توانســت با فروش »روز یادبود« 
در آمریــکا فروش اولین تعطیلات آخر هفته اش را به رقم 
۱۵۶ میلیون دلار برســاند و از رکورد ۱۵۳میلیون دلاری 
»دزدان دریایی۳« عبورکند، حالا احتمال ســاخته شدن 
فیلم سوم هم می تواند وجود داشته باشد. جری بروکهایمر 
تهیه کننده فیلم با طرح این سوال که چرا جهان باید ۳۶ 
ســال منتظر می ماند تا کاپیتان ماوریک با بازی تام کروز 
بخواهــد برگــردد، می گوید به هر حال به نظر می رســد 
این زمانی بــود که باید این فیلم بازمی گشــت. او گفت: 
واقعا هیچ وقت به ســاختش نزدیک نشده بودیم و هرگز 
فیلمنامه ای نداشتیم. هیچ ایده ای برای این کار نداشتیم. 
وقتی جوزف کوشینسکی )کارگردان( به پاریس رفت تا با 
تام کروز که مشــغول فیلمبرداری »ماموریت غیرممکن-

فال آوت« بود صحبت کند، می خواســت مطمئن شود که 
می توان این فیلم را درســت ساخت و آیا فیلمبرداری در 
جت ها ممکن اســت؟ پس از آن تام کروز هم همراه شد 
و بــا پارامونت صحبت کرد و تــوپ به چرخش درآمد. در 
اولین »تاپ گان« نیز فیلمبرداری از بازیگرانی که با جت ها 
پرواز می کردند انجام شده بود و این کار خیلی سخت بود 
و فشــار جاذبه را نمی شد تحمل کرد. برای همین هم بود 
که با برنامه ریزی تام کروز بازیگران و سازندگان برای تحمل 
فشار جاذبه در ۳ هواپیمای مختلف به تمرین پرداختند و 
در نهایت سوار F۱۸ ها شدند. بروکهایمر علاوه بر این گفت 
که همچنان در حال کار بر روی یکی دیگر از فرنچایزهای 
»گنجینه ملی« است و برای ساخت »تاپ گان ۳« گرچه 
هیچ برنامه فوری ای وجود ندارد اما موجی است که می شود 
سوارش شــد و باید این کار را کرد! بروکهایمر و تام کروز 
برای افتتاحیه این فیلم پنج شنبه در لندن بودند و پس از 

آن راهی ژاپن شدند.

شما انتخاب کنید
کدام مجری و گزارشگر ورزشی

 برتر می شود؟ 

همدلی| بهترین هــای ورزش تلویزیون در نظرســنجی 
سیزدهمین جشــنواره بین المللی فیلم های ورزشی ایران 
با آرای مردمی انتخاب می شــوند. به نقل از روابط عمومی 
جشنواره، سیزدهمین جشنواره بین المللی فیلم های ورزشی 
ایران با همکاری شــورای ورزش سازمان صداوسیما و بر 
اساس آرای مردمی، بهترین های ورزش تلویزیون را در سه 
بخش بهترین مجری، گزارشگر و برنامه تلویزیونی انتخاب 
می کند. بر این اساس مخاطبان می توانند از سه شنبه، دهم 
خرداد ۱۴۰۱ با مراجعه به سایت جشنواره فیلم های ورزشی 
ایران و ســایت تلوبیون آرای خود را در سه بخش بهترین 

مجری، گزارشگر و برنامه ورزشی تلویزیون ثبت کنند.
۱( نظرسنجی انتخاب بهترین مجری برنامه های ورزشی 

تلویزیون )به ترتیب الفبا(
پیمان اســدیان )شــبکه خبر(، مهدی توتونچی )شبکه 
ورزش(، رضا جاودانی )شبکه سه(، شهاب قاسمی )شبکه 
سه(، حافظ کاظم زاده )شبکه پنج(، رسول مجیدی )شبکه 

ورزش(، حمید محمدی )شبکه ورزش(
۲( نظرسنجی انتخاب بهترین گزارشگر ورزشی تلویزیون 

)به ترتیب الفبا(
وحید ابوالحسنی )بسکتبال(، مصطفی حسینی )کشتی(، 
بیژن خراسانی )موتورسواری و اتوموبیلرانی(، محمد سیانکی 
)فوتبال(، علی شاکری )هندبال و والیبال(، کیومرث کرده 

)والیبال(، فرشاد محمدی مرام )فوتبال خارجی(
۳( نظرسنجی انتخاب بهترین برنامه ورزشی تلویزیون )به 

ترتیب الفبا(
دایره طلایی )شبکه سه(، شب های فوتبالی )شبکه ورزش(، 

فوتبال برتر )شبکه سه(
گزارش ورزشی )شبکه سه(، لذت فوتبال )شبکه ورزش(، 

ورزشگاه )شبکه پنج(
ورزش و مردم )شبکه یک(

بر اساس آیین نامه جشنواره و تصمیم شورای سیاستگذاری 
با هدف ایجاد فرصت برای حضور چهره های دیگر رسانه ای 
در رای گیری مردمی، حضور برگزیدگان ســه دوره اخیر 
جشــنواره فیلم های ورزشــی در این نظرســنجی لحاظ 
نشــده است. در سه دوره اخیر جشنواره، چهره هایی چون 
هادی عامل، عادل فردوسی پور، پیمان یوسفی، محمدرضا 
احمدی، محمدحسین میثاقی، مجتبی پوربخش، عبدالله 
روا و علیرضا صباغ در بخش های بهترین مجری، بهترین 
گزارشــگر و بهترین تهیه کننده، جوایز بخش تلویزیونی 
جشنواره فیلم های ورزشی را کسب کرده اند. سیزدهمین 
جشــنواره بین المللی فیلم های ورزشی ایران و پنجمین 
جشــنواره بین المللی عکس ورزشــی ایران تیرماه ۱۴۰۱ 
برگزار و جوایز چهره های برگزیده در اختتامیه این جشنواره 

اهدا می شود.

»تهران کارتون« ادامه دارد
دورهمی 4 نسل کارتونیست ها 

در عین الدوله

همدلی|  اختتامیه فصل نخســت جشــنواره بین 
المللی »تهــران کارتون« با حضور چهارنســل از 
کارتونیســت های کشــور در عمارت عین الدوله 
برگزار شــد. در اختتامیه فصل نخســت جشنواره 
تهران کارتون با حضور چهار نســل از اســتادان، 
چهره های مطرح و پیشکســوت کارتونیست کشور 
از برندگان و افراد برگزیده این رویداد هنری توسط 
مدیرعامل و معاونین ســازمان زیباســازی شــهر 
تهران تقدیر و تشــکر شد. رضا صیادی مدیرعامل 
سازمان زیباسازی شهر تهران در مراسم اختتامیه 
این جشــنواره ضمن تقدیر از هنرمندان مشارکت 
کننــده افزود: کارتون و کاریکاتــور ابزاری اثرگذار 
برای بیان و روایت جذاب موضوعات و مسائل شهر 
است که می تواند بسیاری از گره های فرهنگسازی 
و آموزش های شــهروندی را باز کند. به گفته مدیر 
سازمان زیباسازی، قرار است جشنواره بین المللی 
تهران کارتون در فصول و دوره های مختلف سال با 
موضوعات مختلف و تخصصی زیباسازی و مدیریت 

شهری برگزار شود. 
در این مراســم جمــال رحمتی دبیر جشــنواره 
نیز با اشــاره به اســتقبال خوب هنرمندان گفت: 
اســتادان و چهره های برتر کشورهای ایتالیا، کوبا، 
اکــوادور، ترکیــه و مکزیک آثار خــود را به دوره 
نخست جشــنواره ارسال کردند که در کنار ۵۰ اثر 
کارتونیست های حرفه ای کشور و نیز بیش از ۱۰۰ 
اثر برگزیده فراخــوان عمومی، مجموعه ای فاخر و 
با کیفیت از محتوای هنری مدنظر را شــکل دادند. 
در این مراسم، احمد عربانی، سیدمسعود شجاعی 
طباطبایــی، کیارش زندی و ســیدجمال رحمتی 

حضور داشتند.

با حضور پرشور هنرمندان عرصه ی تئاتر و 
سینما

اجرای ویژه ی نمایش 
»نازگل« برگزار شد

همدلی| نمایــش »نازگل« بــه کارگردانی میثم 
یوسفی،  دوشنبه شب)9 خردادماه (با حضور گرم و 
بی سابقه ی هنرمندان تئاتر و سینما در تماشاخانه ی 
سنگلج و برگزاری جشنی در شب تولد استاد داوود 
فتحلی بیگی برگزار شــد.  به نقــل از روابط عمومی 
تماشاخانه ی سنگلج، نمایش سنتی و ایرانی »نازگل« 
در اجرای دیشــب خود میزبــان هنرمندان تئاتر و 
مدیران ســابق اداره ی برنامه های تئاتر از  سینما، 
جمله مهرداد بیات و مریم معارف و هنرمندانی مانن
اصغر همت و شهرام گیل آبادی از خانه ی تئاتر،  د 

روی صحنه رفت و در پایان اجرا ناصر آویژه با بیان 
خاطره ای از سال ۱۳۶۵، از مردی هنرمند صحبت 
به میان آورد و آقای نمایش ایرانی را به روی صحن

ه دعوت کرد و تولدشان را تبریک گفت. در ادامه با 
حضور استاد داوود فتحعلی بیگی روی صحنه، تماش

اگران به پا خواستند و تولد این هنرمند پیشکسوت 
را تبریک گفتند. فتحعلی بیگی با تشکر از گروه اجرا
یی نمایش »نازگل«، خود را سرباز نمایش های ایران

ی خواند و خدارا شکر کرد که طی این سال ها با او 
همراه بوده تا بنویسد و کارگردانی بکند و شاگردان

ی را پرورش بدهــد. او در پایان برای همه ی مردم 
ایران، آرزوی سلامتی و شادی کرد. هنرمندانی که 
در ایــن اجرای ویژه به تماشــای نمایش »نازگل« 
نشستند، عبارتند از: اصغر همت، شهرام گیل آبادی، 
جمشــید جهانزاده،  مریم کاظمی،  مریم معترف، 

فرزانه نشــاط خواه، رحمت امینــی، حمید قطبی، 
مجتبی مهدی،  علی عابــدی،  اکبر منصورفــلاح، 
علی فتحعلی،  علی ابولخیریان، پوپک عظیم پــور، 
غلام بابوتــه، محمد لقمانیــان، حامد زحمتکش ، 
محسن طباطبایی،  شیرین امامی،  مرجان صادقی، 
حسین جمالی، سیاوش چراغی پور، مجتبی کاظمی، 
مهدی فرشیدی ســپهر،  صادق حــدادی، 
روشــنک کریمی، شــهرام نجاتی، مجید ستایش، 
ناصر بزرگمهــر، مهرداد یکتــا، علی یداللهی، هــا

)تهیه کننده ســینما(،  دی قمیشی، ناصر شــفق 
مهدی آقاجانی)کارگردان سینما( محمد متوسلانی، 
عباس محبوب و جمعی از انجمن بازیگران و کارگر
دانان خانه ی سینما، خانه ی تئاتر و عکاسان خانه تئ

اتر.
گفتنی اســت نمایش »نازگل« امشــب سه شنبه 
۱۰ خردادمــاه، هم زمــان با زادروز اســتاد »داوود 
فتحعلی بیگــی« نیز با اجرایی ویژه، میزبان اصحاب 
رســانه و منتقــدان تئاتر و ســینما خواهــد بود. 
علاقه مندان به تماشــای این نمایش می توانند هر 
روز غیر از شــنبه ها، ساعت ۱9:۳۰ به تماشاخانه ی 

سنگلج مراجعه بکنند.

رویداددریچه

ســال های  طول  در  نامجو:  همدلی| علی 
گذشته کم نبوده اند اتفاقات ناگواری که پس 
از روی دادنشان لااقل برای چند روز زندگی را 
برای همگی ما در این کشور متوقف کردند و 
حال و روزمان را بدتر از آنچه بود ناگهان سر 
دادند به سراشیبی غم و ناامیدی؛ از زلزله بم 
با حدود ۴۰ هزار کشــته تا سقوط هواپیمای 
ســی_۱۳۰ خبرنــگاران که ۱۰۶ کشــته 
داشــت و بعدتر حادثه پلاســکو در سال 9۵ 
با ۲۲کشته که ۱۶ نفرش آتش نشانانی بودند 
و برای خاموش کردن آتش این ســاختمان 
اعزام شدند. یک ســال بعد از پلاسکو نوبت 
به زلزله کرمانشاه رسید که جان ۶۳۰ نفر از 
هم وطنانمان را گرفت. دو سال بعد از پلاسکو 
نوبت به اتفاق غم انگیز دیگری رســید؛ نوروز 
ســال 9۸ و سیلی که چند استان ایران را در 
برگرفت و فقط در یک روز در شیراز ۲۱ کشته 
بر جای گذاشت. همین چند روز قبل آخرین 
فقره از سلسله اتفاقات تلخ در ایران رخ داد و 
ساختمان عریض و طویل متروپل فروریخت؛ 
ساختمانی که ســازنده اش ۴ سال قبل و در 
دولت تدبیر و امید از وزیر صمت آقای روحانی 
نشان چهره ماندگار ساخت و ساز در ایران را 
دریافت کرد. هر یک از این رویدادهای غمبار 
به قدری در دل و جان هرکدام از ما ردپاهای 
غم انگیز و اشــک آلود به جای گذاشته که اگر 
کمی با خودمان خلوت کنیم، سخت نیست 
ردیف کردن سیاهه بلند و بالایشان در دفتر 

حافظه جمعی مان. 
این اتفاقات تلخ را اگر مرور کنیم اما دورترینشان 
کمترین رد پا از نارضایتی را در وجود هر یک 
از ما به جا گذاشته و نزدیک ترینش بیشترین 
میزان از اعتراض نسبت به وضع موجود. ماجرا 
اما به آن ســادگی ها هم که به نظر می رسد 
نیست؛ مســئله را فقط نمی شــود به دلیل 
آزادی فضای مجازی در چند سال گذشته و 
اطلاع عموم مردم جامعه ایران از فسادهایی 
که در میان بوده است، توجیه کرد. این وضع 
حاصل فعالیت حساب شــده یک مجموعه 
از چهره هــای شناخته شــده در این کشــور 
اســت که در چند سال گذشته نام سلبریتی 
برایشان در نظر گرفته شده است. در ماجرای 
حضور هنرمندان در بم برای تســلای خاطر 

بازمانــدگان یکی از حاضران در محل تعریف 
می کند: اتوبوس هنرمندان که از فرودگاه به 
شهر رســید، چهره های شناخته شده ای را در 
خود داشت. در ابتدای ورودی شهر اما مهران 
غفوریان و رابعه اسکویی از اتوبوس پیاده شدند 
و گفتند خودمان شب بازمی گردیم. یک نفر 
هم برای مراقبت از آنان همراهشان رفت. دو 
بازیگر راه افتادند به ســمت خرابه ها و در هر 
کوچه که چند نفر بچه می دیدند می ایستادند؛ 
رابعه اســکویی با ســطلی که همراه داشت 
ضرب می گرفت و مهران غفوریان می رقصید 
و با بچه ها شوخی می کرد؛ این کار دو بازیگر 
حاضر در  شهر بود تا شب. ماجرا تا چند روز 
بعد هم ادامه داشــت اما چرا هیچ کس از این 
اتفاق باخبر نشــد؟ چون اینستاگرام نبود. در 
زلزله کرمانشــاه اما چهره های سرشناس چه 
کردند؟ یکی شان که روی فرش قرمز هم زنش 
را بوسید، با لباس هایی جذاب راه افتاد میان 
آســیب دیدگان زلزله و شــروع کرد به فیلم 
گرفتن و بعد هم که گند ماجرایش درآمد تا 

مدتی هیچ جا آفتابی نشد. 
همین چند روز اعلام شد که نوزادی تازه متولد 
شده در کیسه زباله ای در محله نازی آباد تهران 
پیدا شده اســت. بعد از اعلام خبر در فضای 
مجازی، بازار انتشــار اخباری حول این اتفاق 

غم انگیز و ماهیگیــری تعدادی مثلًا هنرمند 
شروع شد. در یکی از این مثلًا خبرها خواندم 
که خواننده معروف یاسان اعلام کرد این نوزاد 
را به فرزندخواندگی قبول کرده است؛ بعد من 
یک استوری از این خواننده نام آشنا)که البته تا 
امروز به جز در این خبر حتی یک بار هم نامش 
را نشنیده بودم( آورده بودند که مثلًا این آقای 
مشهور درخواست خودش را به بهزیستی داده 
و امیدوار است بتواند پدر خوبی برای این نوزاد 
باشد. حالا آقای خواننده هم مجرد است، هم 
بر اساس مطالب صفحه اش تا لنگ ظهر خواب 
است، هم بقیه ساعات روزش را در پارتی ها در 
»کردان« و »آهار« و »شــمال« می گذارند و 
هم اهل کارهای بسیار جالبی است که هیچ 
پدری قاعدتاً نباید انجام بدهد. جالب تر آنکه 
هزاران پدر و مادر با دارا بودن همه شــرایط 
فرزندخواندگی الآن در صف منتظرند تا نوبت 
به آن ها برســد، حالا چطور ممکن است یک 
نفر با این وضعیت به بهزیستی درخواست داده 
باشد و در ادامه بهزیستی درخواست او با این 
شرایط را اصلا بخواند چه برسد به اینکه قبول 

کند، الله اعلم. 
در یکــی دیگر از پســت ها در این رابطه هم 
پستی با تصویر خواننده واقعاً مشهوری منتشر 
شده که عنوان جالبی دارد؛ »میخوام برای این 

بچه پدری کنم.« بعد وارد کپشــن پست که 
می شوی از قول شاهین صمدپور نوشته شده 
که در طول چند ســاعتی که خبر پیدا شدن 
این نوزاد منتشر شده تعداد زیادی از مردم از 
جمله چهره های مشهور همچون خواننده ای 
که دوســت من هــم هســت، علاقه مندی 
خودشــان برای به فرزندی گرفتن این نوزاد 
اعلام کرده اند اما باید بدانند که تعداد زیادی از 
پدرها و مادرها در نوبت بهزیستی منتظرند و 

اولویت هم با این چند هزار نفر است. 
حالا چطور منتشــرکننده آن پســت تیتر 
میخوام برات پــدری کنم را انتخاب کرده، از 
دو حالت خارج نیست؛ یا معنای جملاتی که 
در ادامه آمده را نمی داند که بعید است، یا قرار 
است برای آقای خواننده تبلیغ کند که البته به 

واقعیت نزدیک تر از فرض قبلی است. 
اینستاگرام در این چند ســال فضای بسیار 
مناسبی شده برای قرار گرفتن در صدر اخبار. 
کســانی که توانســته اند در طول سال های 
گذشــته از این پلتفرم برای قرار دادن بیشتر 
و بیشتر خودشــان در بورس استفاده کنند، 
با روی دادن هر اتفاقی در این کشــور سعی 
می کنند پستی بگذارند و اظهارنظری کنند و 
از قافله عقب نمانند. یکی متن مصاحبه اش را 
با بی بی سی منتشر می کند که در آن به عنوان 
یک ســلبریتی از مشــکلات و ســختی ها و 
ممنوعیت هایی که در ایران دارد)عجب(، حرف 
میزند، دیگری در پاسخ به او می گوید به جای 
شعارهای الکی دستمزدهای میلیاردی اش را 
به مردم بدهد، یکی از تجاوز سه دهه قبل از 
سوی بازیگری که این روزها دارد موردتمجید 
قرار می گیرد می نویسد تا او هم بتواند به صدر 
بیاید و دیگری در یک استوری می نویسد من 
هم همین اتفاق را تجربه کرده ام و با من هم 

همین برخورد انجام شده است. 
به نظر می رســد این فضا بــرای جویندگان 
شــهرت البته بــه هر قیمتی فضای بســیار 
مناسبی اســت و در همین شرایط است که 
ضرب المثــل معروف »شــنونده باید عاقل 
باشد« بیش از پیش اهمیت خودش را نشان 
میدهد. »تا که قبول افتد و که در نظر آید؟!«

اینستاگرام و انعکاس واکنش چهره های معروف به مشکلات مردم

بیننده باید عاقل باشد!

همدلی| احمد اکبرپور با اشــاره به اســتقبال بچه ها از ژانر 
ترسناک می گوید: نه صدا و ســیما، نه خانواده و نه مدرسه 
از این ژانر حمایت نمی کنند امــا نمی دانم چرا بچه ها آن را 
دوســت دارند؟! این نویسنده ادبیات کودک و نوجوان درباره 
کلیدواژه هایی مانند هیجان انگیز، ترسناک و وحشتناک که 
در عنوان  بســیاری از کتاب های منتشرشده برای نوجوانان 
دیده می شــود، اظهار کرد: خودِ من ژانر وحشت را نه بلدم و 
نه کار می کنم اما هیچ وقت هم نتوانســتم علت علاقه بچه ها 
را به ایــن نوع کتاب ها بدانم، زیرا در در فرهنگ ما نهادهای 
رســمی هیچ گاه کتاب و فیلم وحشت را نه پخش می کنند 
و نــه تبلیغ، در مدارس ما هم حتی کوچک ترین اشــاره ای 
به این موضوعات نمی شــود. این مسئله از این جهت جالب 
است که انگار  بچه های ما خوراک های فرهنگی شان را نه از 
نهادهایی مانند مدرســه می گیرند و نه از صدا و سیما، حتی 
خانواده ها هم به شدت پرهیز  دارند که بچه های شان سمت 
چنیــن چیزهایی بروند. برایم این که علاقه بچه ها به این نوع 
کتاب هــا از کجا می آید، جالب اســت. گاه گداری که قبل از 
کرونا به مدارس دعوت می شــدم، از بچه ها که می پرســیدم 
چه کتاب هایی دوســت دارند، اولین چیــزی که می گفتند 
داســتان های وحشــتناک بود، بعد ژانر عشــقی و ملودرام 

عاشقانه و رمان های طنز هم در رده سوم قرار می گرفت. 
اکبرپور با بیان این که درباره گرایش بچه ها به سمت ترس و 
وحشت باید با یک روان شناس صحبت شود، گفت: به گمانم 
این گرایش می تواند یک گرایش ذاتی زندگی امروزه باشد و یا 
کودکان با ترس هایی مواجه اند که دوست دارند این ترس ها را 
در رمان ها و فیلم ها هم ببینند و یا استرسی در زندگی دارند 
که به این ســمت کشیده می شوند. علت اصلی این تمایل و 
گرایــش را نمی دانم و فقــط می توانم حدس بزنم که چنین 

چیزهایی باشد؛ ناخودآگاه در زندگی امروزه با فشارهایی که 
بر خانواده وجود دارد و تأثیر آن بر بچه ها، ترس و وحشتی در 
تن بچه ها وجود دارد که می تواند از عواملی باشد که بچه ها به 
سمت داستان های ترسناک بروند.  نویسنده »پدرام السلطنه 
و سلفی با قبله  عالم«، »هفت خوان و خرده ای« و »سه سوت 
جادویی« درباره کتاب های انیمه و کمیک استریپ و استقبال 
از آن ها و بومی ســازی این نوع کتاب ها هم گفت: شاید منِ 
نویسنده نیز گاه گداری دوست داشته باشم به سمت این نوع 
کتاب ها بروم و داســتان کمیک  استریپ بنویسم اما واقعیت 
این اســت هرچند که ما تصویرگــران فوق العاده ای داریم و  
شــاید بعد از فیلم ایرانی چندین عنــوان جایزه جهانی در 
زمینه تصویرگری گرفته باشــیم اما آن تعاملی که باید بین 
تصویرگران با نویســنده ها وجود داشته باشد، نیست و برای 

کتاب کمیک استریپ  هم به رابطه بیشتری احتیاج است. 
رابطــه ای که الان وجود دارد این طور اســت که نویســنده 
کتاب را به نشــر می دهد و آن ها هم به تصویرگر ســفارش 
می دهنــد، تعامل کمی وجود دارد حتــی درباره  کتاب های 

تصویری کودک. کتاب های کمیک استریپ به تعامل بیشتر 
نویســنده و تصویرگر نیاز دارد و این طور نیست که نویسنده 
فقط متن بنویسد و تصویرگر هم تصویرگری کند بلکه به یک 
کار تیمی احتیاج دارد که ما در این حوزه بســیار بی سابقه و 
در بهترین حالت  کم سابقه هستیم. به همین دلیل است که 
فکر می کنم برای خلق چنین کتاب هایی نیازمند این تعامل  
هســتیم و  با توجه به این کــه بچه ها مخاطبان این کتاب ها 
هســتند، ناشران یا گروه های دست اندرکار تولید کتاب برای 
تعامل بیشتر پا پیش بگذارند. اکبرپور درباره ویژگی های رمان  
کمیک  استریپ خاطرنشــان کرد: شاید یکی از ویژگی های 
مهم کمیک  استریپ ها این است که حتما داستان پرتعلیقی 
داشته باشند که بتواند ادامه پیدا کند. مثلا داستان »پینوکیو« 
جذابیت های لازم برای کمیک استریپ را دارد و می توان آن 
را ادامه داد. فکر می کنم ما به متن و داســتان های قوی نیاز 
داریم و همچنین به یک ســری بازنویسی ها و بازآفرینی های 
»شــاهنامه« و کتاب های دیگر مانند »هزار و یک شــب« و 

»کلیله و دمنه«. 
ایــن متن ها به شــکلی مــدرن بــه دنیای مــدرن بیاید و 
بازآفرینی ها و بازنویســی های خلاقی از آن ها شــکل بگیرد 
تا کمیک اســتریپ  داخلی فعال شــود و بچه هــا بتوانند از 
فرهنگ بومی خودشان استفاده کنند. نویسنده »نامه هایی به 
هیچ کس«، »غولماز« و »کرم شلوارپوش« درباره ارزیابی اش 
از  کتاب های کمیپ اســتریپ موجود در بازار هم گفت: من 
کمتر ســراغ این کتاب ها رفته ام، چندتایی را دیده ام که نشر 
طوطی و یکی دو نشر دیگر منتشر کرده اند. کتاب هایی بودند 
که فکــر نمی کنم از کتاب های قدیمی مانند »تن تن« گامی 
جلو آمده باشند یا من کتابی را نخوانده ام که جذابیت داشته 

باشد. همچنان کارهای قدیمی در ذهنم هستند.

احمد اکبری نویسنده ادبیات کودک و نوجوان توضیح داد

چرا بچه ها کتاب های ترسناک دوست دارند؟

همدلی|  کنسرت علیرضا طلیسچی با ادای احترام به مردم 
آبادان و اجرای قطعه ای از آلبوم جدید برگزار شــد.  به نقل 
از روابط عمومی این کنسرت، علیرضا طلیسچی که کنسرت 
هشــتم خردادماه خود در آســتارا را به احترام خانواده های 
داغ دیده آبادان لغو و قطعه ای کوتاه را برای همدردی با مردم 
و بــه یاد جان باختگان حادثه »متروپل« منتشــر کرده بود؛ 
در اجرای خود در برج میلاد تهران از تماشــاگران خواست 
تا به احترام مردم آبادان یک دقیقه ســکوت کنند. کنسرت 
علیرضا طلیســچی، 9 خردادماه ۱۴۰۱ در دو نوبت در مرکز 
همایش های برج میلاد برگزار شــد و این خواننده به اجرای 
قطعات زندگی جونم، تو فکر می کنی کی ای، نفس کی بودی 
تو، آی دل خودم، ای داد بر من، دیوونه ی دوســت داشتنی، 
لیلا، دل به دل، قاف، سختگیر، آخرش قشنگه، ای دل غافل 

و نه نمیارم پرداخت. طلیســچی در اواسط کنسرت و پیش 
از اجرای قطعه جدید گفت: من قول ســورپرایز کوچکی را 
در این کنســرت به شــما داده بودم که اکنون موقع اجرای 
آن اســت، این قطعه منتشرنشــده اما همه شما آن را حفظ 
هســتید چون بخشی از این کار قبلًا در صفحه من به صورت 
دلی منتشرشده اما اسم این قطعه را نمی گویم چون یکی از 
قطعات آلبوم خواهد بود که به صورت کوتاه اجرا می شود اما 
می خواهــم این قطعه را با من بخوانید. در ادامه طلیســچی 
قطعه جدید خــود را به صورت کوتاه به اجــرا درآورد که با 

همراهی و همخوانی تماشاگرانش همراه بود. 
ســپس این خواننده به حادثــه تلخ و اندوه بــار فروریختن 
ســاختمان متروپل آبادان و به لغو کنســرت آستارا به دلیل 
همدردی با مردم اشــاره کرد و از تماشاگران درخواست کرد 

تا به احترام خانواده های داغ دیده آبادان یک دقیقه ســکوت 
کنند. 

همچنین طلیســچی به دلیل درخواســت مکرر هوادارانش، 
بخشی از قطعه محبوب و پرطرفدار »قرار نبود« را با همراهی 
ساز کیبورد اجرا کرد و در پایان قطعات »قاف« و »دیوونه ی 

دوست داشتنی« مجدداً شنیده شدند. 
در این کنســرت که به همت موسسه فرهنگی هنری »نوای 
ســپند« به مدیریت مهدی اسفندیار برگزارشده بود؛ محمد 
عــارف )گیتار نایلــون(، مهراد حیدری )گیتــار الکتریک(، 
فرید الهی )بیس(، امیرحســین آزموده )پرکاشــن(، کامیار 
عبدی )درامز(، مســیح منتظری )کیبورد( و ســهند اسدی 
)ساکسیفون( اعضای ارکســتر علیرضا طلیسچی به رهبری 

امیر بهادر دهقان نوازنده کیبورد را تشکیل می دادند.

در کنسرت این خواننده پاپ انجام شد

ادی احترام طلیسچی به مردم آبادان


